
 

 

Zápis z 289. zasedání AS MFF UK dne 20. března 2024 

Přítomni: A. Beck, C. Brom (do 19:20), Z. Drozd, A. Farkaš, J. Fiala, V. Gaďurek, R. Grill, 

P. Hnětynka, M. Kozák, M. Maciak, O. Pangrác, J. Pavlů, I. Penev, J. Spurný, J. Staněk, 

J. Šťovíček, V. Švandelík, W. Svoboda, M. Veis  

Omluveni: J. Černý, K. Houfek, L. Nowak, J. Stráský, A. Yaghobová, F. Zajíc 

Hosté: V. Kuboň, M. Kulich, M. Rokyta, B. Svobodová, L. Veverka, M. Žák  

Program: 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 288. zasedání AS MFF UK 

3. Informace vedení fakulty 

4. Zpráva o plnění plánu realizace Strategického záměru MFF UK pro rok 2023 

5. Plán realizace Strategického záměru MFF UK pro rok 2024 

6. Ombudsman Matematicko-fyzikální fakulty Univerzity Karlovy a související změny ve 

znění Etického kodexu MFF UK. 

7. Kariérní řád (Principy kariérního rozvoje lektorů, akademických a vědeckých pracovníků 

MFF UK) 

8. Různé 

 

Zasedání se konalo prezenčně v místnosti M 252 a zahájil jej J. Pavlů v 18:05. 

 

1.    Schválení programu zasedání 

 

AS MFF UK schválil program 289. zasedání tichým souhlasem.  

 

2.    Schválení zápisu z 288. zasedání AS MFF UK 

 

Zápis 288. zasedání byl schválen tichým souhlasem.  

 

3.    Informace vedení fakulty 

 

M. Rokyta 

- Informoval o plánu RUK srovnat mzdové tarify přes celou univerzitu, v reakci na 

požadavek MŠMT; 

- Byl vysoutěžen zhotovitel dokumentace provedení stavby na menzu v budově MS MFF 

UK. 

- Stavební akce HPC + HTC v Troji: probíhá finální připomínkování zadávací dokumentace 

na výběr zhotovitele, do konce tohoto týdne by vše mělo být připraveno ke zveřejnění na 

E-ZAK. 

- Ohledně kampusu Albertov UK předložila scénář financování, kde chybějící 2, resp. 4 mld. 

(budovy, resp. budovy a vybavení), by měly být zajištěny formou interních a 

kontokorentních půjček. 

- Letošní SVV bude kráceno asi o 10 %. 

- Poděkoval organizátorům plesu, za úspěch považuje registraci více než 40 dárců kostní 

dřeně. Na plese byla děkanem předána Cena za reprezentaci a propagaci MFF UK, kterou 

získali doc. T. Bárta a doc. Z. Šír za organizaci matematické olympiády. 

 

  



 

 

V. Kuboň  

- Uvedl, že harmonogram AR 24/25 ve formě návrhu opatření děkana je přichystán, ale 

zatím jej nelze oficiálně vydat, protože je nutné počkat na schválení termínů zápisů do 

předmětů ze strany RUK. 

- Poplatky za studium v anglických programech: v současnosti 4000/6800 EUR pro 

EU/nonEU. Zvýšení od AR 25/26 na 4200/7100 EUR. 

 

M. Kulich:  

- Příprava kursů pedagogických kompetencí: návrh koncepce kursu bude předložen rektorce 

prostřednictvím Paedagogia ke schválení. Garantkou kursu bude RNDr. Kristýna 

Kuncová, Ph.D.   

- Ukazatel „C“: Příspěvek na PhD stipendia 58,5 mil. Kč v roce 2024, je třeba začít uvažovat 

nad podmínkami přijímacího řízení a jejich vlivem na počet přijatých doktorandů. V roce 

2023 jsme na doktorandská stipendia utratili 68,7 mil. Kč, příspěvek byl 62 mil. Kč. Letos 

řešíme asi 10 mil. Kč. Je patrně dlouhodobě udržitelné přijímat cca 100 doktorandů ročně. 

Při výrazném nárůstu by bylo třeba hledat další zdroje financování. 

 

Lze očekávat omezení zdrojů na doktorandy a zvýšení stipendií po novelizaci ZVŠ, a tak 

M. Rokyta a M. Kulich chystají výzvu předsedům oborových rad, aby přijímali jen dobré studenty, 

jejichž stipendia budou ufinancovatelná. A. Farkaš apeloval, aby hodnocení doktorandů nebylo 

jen formální. 

 

V. Kuboň připomněl, že na říjnovém AS bude třeba schválit upravené podmínky příjímání do 

doktorského studia a zažádal o včasné podání podnětů. 

 

B. Svobodová: 

- Pracovní skupina doporučila digitalizovat dvě agendy: platbu účastnických poplatků a 

aplikaci na skladbu mezd. 

- Byla vydána dvě nová opatření děkana o poskytování dnů osobního volna a rozvoje a o 

práci na dálku. K práci na dálku byly připraveny vzory dohod. 

- Byla vystavena nová stránka na fakultním webu o bezpečnosti a první pomoci, přístupná 

bude pro zaměstnance i studenty. 

 

M. Žák  

- S ing. Šedinou dojednána výroba fakultních mikin dle požadavků ankety SKAS, 

předpokládaný počet pro první vlnu prodeje je 100 ks v bílém a 100 ks v černém provedení, 

před zahájením výroby proběhnou ještě testy materiálu, s tajemnicí fakulty dojednáno, že 

MatfyzPressu bude tolerován případný schodek vzniklý v souvislosti s tímto projektem. 

- Minulý týden se uskutečnil křest nového fakultního vína. Víno bude k dispozici po 

Velikonocích. 

- Se SKAS byl sestaven komunikační kalendář. 

- Probíhá průzkum mezi maturanty. 

 

C. Brom informoval EK AS: Byla zahájena jednání o přepočítání KENu, lze očekávat negativní 

dopad zejména na matematickou sekci. Sjednocování tarifů mohou provázet právní komplikace u 

zaměstnanců, jimž se tarif sníží. 

 

4.    Zpráva o plnění plánu realizace Strategického záměru MFF UK pro rok 2023 

 
J. Fiala se zeptal k bodu 6 c), zdali lze očekávat, že každá soutěž bude organizována separátním 

spolkem jako u Fyziklání. M. Rokyta uvedl, že fakulta nechce založení spolků vynutit, ale bude 



 

 

podporovat, aby každá ze tří oblastí M/F/I měla svůj spolek pro soutěže. A. Farkaš připomněl, že 

na RUK je osoba, která má pomáhat se zakládáním studentských spolků. 

 

AS MFF UK projednal a bere se souhlasem na vědomí zprávu o plnění realizace 

Strategického záměru MFF UK pro rok 2023. 

Hlasování 

18 – 0 – 0  

 

5.    Plán realizace Strategického záměru MFF UK pro rok 2024 

 

A. Farkaš se zeptal, jestli implementace modulu na žádosti je plánována v rámci SISu, který chystá 

RUK. M. Kulich uvedl, že v tuto chvíli jde o snahu využít veškerou existující funkcionalitu SISu 

pro vyřizování nejběžnějších žádostí (přerušení studia, ISP, uznávání předmětů, pozdní zápis 

předmětu nebo zrušení zápisu apod.). 

 

M. Veis požádal, zdali by bylo možné připravit centrální FAQ pro zaměstnance kategorizovaný 

podle témat. M. Rokyta odpověděl, že nejčastější návody jsou uvedeny v sekci pro zaměstnance a 

obecně je obtížné mít připraveny návody pro většinu situací, protože těch už je příliš mnoho. 

Zároveň to vyžaduje volnou kapacitu jednotlivých oddělení děkanátu. Přesto M. Rokyta rozumí 

požadavku na větší informovanost – vytváření fakultního intranetu by mělo dále pokračovat. 

 

AS MFF UK schvaluje plán realizace strategického záměru MFF UK pro rok 2024. 

Hlasování 

18 – 0 – 0  

 

6.    Ombudsman Matematicko-fyzikální fakulty Univerzity Karlovy a související změny ve 

znění Etického kodexu MFF UK. 

 

M. Rokyta uvedl, že funkce fakultní ombudsmanky bude zavedena na žádost univerzitní 

ombudsmanky, protože mnoho podnětů přichází z MFF UK. Úvazek fakultní ombudsmanky bude 

nyní připojen k úvazku interní auditorky (obě funkce mají částečný úvazek). 

 

A. Farkaš požádal, aby ombudsmanka byla představena AS a pravidelně předkládala i AS zprávu 

o své činnosti. 

 

AS MFF UK bere se souhlasem na vědomí opatření děkana "Ombudsman Matematicko-

fyzikální fakulty Univerzity Karlovy". AS MFF UK schvaluje související změny v Etickém 

kodexu MFF UK. 

Hlasování 

18 – 0 – 0  

 

7.    Kariérní řád (Principy kariérního rozvoje lektorů, akademických a vědeckých 

pracovníků MFF UK) 

 

M. Rokyta okomentoval změny kariérního řádu provedené dle připomínek RUK, zejména 

hodnocení doktorandů přijatých na pozici AP1 a další okolnosti související s hodnocením. 

 

AS MFF UK bere se souhlasem na vědomí opatření děkana "Principy kariérního rozvoje 

lektorů, akademických a vědeckých pracovníků MFF". 

Hlasování 

17 – 0 – 1  



 

 

8.    Různé 

 

V. Švandelík připomněl, že volba kandidáta na děkana se uskuteční elektronicky 17. 4. Beseda 

s kandidáty bude 10. 4. v N1. 

 

M. Veis informoval o incidentu ohledně opakované prohlídky tašky při vstupu do budovy Ke 

Karlovu 3. B. Svobodová uvedla, že šlo spíše o osobní iniciativu vrátného a že věc prošetří. 

 

Jednání bylo ukončeno v 20:45.  

Zapsal: J. Fiala 

 


